
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł Nr XXVIII/2017 

z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 28 marca 

2017 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00 , a zakończono o godz. 16:10. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych . 

( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady prowadził - Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego - Józef Blank 

- Zastępca Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego - Krzysztof Widźgowski 

- Skarbnik Miasta                                     - Wioletta Chętnicka 

- Kierownik Referatu Inwestycji 

 i Mienia Komunalnego                            - Damian Artuszewski 

-  Adwokat                                                - Tomasz Kwiatkowski                             

-Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów – Lech Bober 

- Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Miasta – Julita Kreńska  

- Pracownik Urzędu Miejskiego              -   Dorota Osińska, Dariusz Sobaszkiewicz,  

                                                                      Katarzyna Markowska, Alina Gurzyńska. 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

    - stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z  XXVII  sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

    Nowe Miasto Lubawskie na lata 2017-2035.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

     na 2017 rok.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu z    
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   przeznaczeniem na realizację w roku 2017 zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr  

   1335N Nowe Miasto Lubawskie –Mroczno -Słup na odcinku Gwiździny-Mroczno”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na  

    dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Brodnickiego Centrum Caritas w  

    2017 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i  

      Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 rok. 

12. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2016 oraz potrzeby 

      związane  z realizacją zadań w Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok.  

13. Sprawozdanie z  działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Nowym Mieście  

      Lubawskim za rok 2016.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za  

      pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  nr XXIV/146/2016 Rady Miejskiej w  

      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 8 listopada 2016 r. w sprawie zmiany uchwały w  

      sprawie  przyjęcia planu „Ponadlokalny program rewitalizacji sieci miast Cittaslow”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie  

      bezprzetargowym nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność  

      Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

      oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

      Lubawskie na 2017 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie  dostosowania sieci szkół podstawowych i  gimnazjów do  

      nowego ustroju szkolnego. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  

      nauczycieli szkół i placówek niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela. 

20. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

21. Zakończenie sesji. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja dokonał otwarcia XXVIII sesji Rady 

Miejskiej stwierdzając na podstawie listy obecności, że jest odpowiednie quorum do odbycia 

posiedzenia, a więc obrady są prawomocne.                                   
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Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja na sekretarza obrad zaproponował radną Zofię 

Wilbrandt, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie w obecności 

13 radnych  wybrała radną – Zofię Wilbrandt na sekretarza obrad. 

Ad. pkt 3 

Rada Miejska nie wniosła  zmian w porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja przedstawił porządek obrad XXVIII  sesji 

Rady Miejskiej.                                                     

Ad. pkt 4 

Protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w pok. nr 36 Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Sekretarz obrad poprzedniej sesji – radny Krysztof Hoppe nie zgłosił uwag do protokołu.  

Pozostali radni również nie wnieśli uwag do protokołu. 

Protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie  w 

obecności 14 radnych.                                                    

Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego –Józef Blank przedstawił sprawozdanie z 

działalności międzysesyjnej w zakresie bieżącej działalności Burmistrza.  

Radny – Zbigniew Ewertowski 

Zapytał czy jest plan w przypadku kiedy nieruchomość gruntowa zabudowana położona przy 

ul. 3 Maja 26 nie zostałaby sprzedana, gdyż stan budynku jest byle jaki, a ponadto wpisany 

jest do rejestru zabytków. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank 

wyjaśnił, że należałoby wymienić cały dach . Znajdują się tam dwa porządne mieszkania.  

Dopóki nie sprzedamy będziemy prowizorycznie zabezpieczać. Jeżeli po obniżonej cenie nie 

sprzedamy, to odbędą się negocjacje. Dobrze, żeby znalazł się inwestor i przeznaczył to na 

mieszkania.  

Sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt 6 

Radni nie złożyli na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni wnieśli ustnie zapytania: 
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Radna- Lilia Karczyńska 

- zapytała czy odbyły się kontrole właścicieli domów jednorodzinnych wywiązania się  z 

otrzymanego w ubiegłym roku nakazu wywiezienia niedozwolonego opału zatruwającego 

powietrze i tworzącego smog, czy w tym roku też  nie używają go do palenia. Twierdzę, że 

nadal nim palą. Czy jest możliwość sprawdzenia trucicieli naszego środowiska, zwłaszcza na 

oś. Marianowo. W związku z kończącym się okresem grzewczym ludzie będą dopalali 

odpadami. Na oś. Marianowo jest zagrożenie zdrowia , a wieczorami kiedy jest znaczne 

zadymienie, Straż Miejska nie pracuje i nie ma możliwości sprawdzenia. 

- wskazała na uszkodzenia nawierzchni ulic po okresie zimowym jak np. ulicy Brzozowej 

naprzeciwko placu zabaw, gdzie powstała dziura i stoi tam woda czy ul. Targowej od ul. 

Szkolnej do Przychodni Zdrowia, gdzie stan nawierzchni jest fatalny. 

Radna – Mirosława Czernysz 

Wskazała na zły stan nawierzchni na końcowym odcinku ulicy Kolejowej w sąsiedztwie p. 

Jarzembowskich, których posesja jest zalewana wodą. Na spotkaniu p. Burmistrz obiecał , że 

zostaną położone płyty, co w tym zakresie mam odpowiedzieć mieszkańcom ? 

Radny – Jarosław Oelberg 

zwrócił się o postawienie kosza na odpady przy ul. Kościuszki z uwagi na przyległy sklep 

Netto. 

Radny – Krzysztof Hoppe 

zwrócił się o ponowne przeanalizowanie  istnienia parkingu na targowisku miejskim. 

Wskazał, że decyzja podjęta przy współudziale Komisji Rozwoju Gospodarczego, iż na 

targowisku w miejsce wiaty powstał parking jest nie do końca słuszna, gdyż obok w błocie 

stoją handlujący i kupujący. 

Ad. pkt 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie na lata 2017-2035.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/174/2017 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Jarosław Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2017 r. 
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Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/175/2017 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu z    

przeznaczeniem na realizację w roku 2017 zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr  1335N 

Nowe Miasto Lubawskie –Mroczno -Słup na odcinku Gwiździny-Mroczno”. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/176/2017 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej – Zbigniew 

Ewertowski przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na  

dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Brodnickiego Centrum Caritas w  

 2017 r. 

W wyniku dyskusji Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w 

tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/177/2017 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017 rok. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/178/2017 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Sprawozdanie z realizacji zadań  z zakresu wspierania rodziny za rok 2016 oraz potrzeby  

związane z realizacją zadań w Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok były 

przedmiotem obrad komisji Rady Miejskiej na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca br.  

Nikt z radnych nie wniósł pytań do złożonego sprawozdania. 

Rada Miejska przyjęła sprawozdanie, nie wnosząc uwag. 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
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Ad. pkt 13 

Sprawozdanie z  działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Nowym Mieście  Lubawskim 

za rok 2016 było  przedmiotem obrad komisji Rady Miejskiej na wspólnym posiedzeniu w 

dniu 27 marca br.  

Nikt z radnych nie wniósł pytań do złożonego sprawozdania. 

Rada Miejska przyjęła sprawozdanie, nie wnosząc uwag. 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/179/2017 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt 15 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały  nr XXIV/146/2016 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 8 listopada 2016 r. w sprawie zmiany uchwały w  sprawie  przyjęcia planu 

„Ponadlokalny program rewitalizacji sieci miast Cittaslow”. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/180/2017 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt 16 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie oddania w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/181/2017 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 
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Ad. pkt 17 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 

2017 r. 

W dyskusji głos zabierali: 

Radny – Jarosław Oelberg 

W związku ze znalezieniem psa w rowie zapytał kto jest odpowiedzialny za udzielenie 

pomocy. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego –Józef Blank 

wyjaśnił, że zwierzętami  żywymi powinna się zająć weterynaria, a zwierzętami padłymi-  

MPGK sp. z o.o o. oczyszczalnia ścieków. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/182/2017 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt 18 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej – Zbigniew 

Ewertowski przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i  gimnazjów do  nowego ustroju 

szkolnego. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/183/2017 – stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad. pkt 19 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej – Zbigniew 

Ewertowski przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół i 

placówek niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVIII/184/2017 – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Ad. pkt 20 

Odpowiedzi na zapytania radnych udzielili: 

 Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego- Józef Blank : 
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- Od kilku lat prowadzimy dość ścisłą kontrolę poprzez naszą Straż Miejską. Zostało 

wystawionych wiele mandatów. Bardzo często przekazywane są informacje, że ktoś spala 

niedozwolone odpady, lecz informacje te się nie potwierdzają.  Największe zadymienie 

występuje w obrębie Rynku, przy ul. Waryńskiego, czego powodem źle rozpalany piec. 

Nieumiejętne rozpalanie pieca czy  zła jakość węgla powoduje, że zapach jest nieprzyjemny. 

Wieczorne wizyty kontrolne są, ale o szczegółach p. Piotr Wysocki. 

 Piotr Wysocki -  przedst. Straży Miejskiej 

-  mamy  w tym roku zaliczonych łącznie 12 służb popołudniowych: 7 służb odbyło się z 

policją i 5 służb samodzielnych. Od początku roku dokonaliśmy  6 kontroli pieców,  z czego 

tylko 1przypadek potwierdził nieprawidłowości, a właściciel ukarany został mandatem. Pięć 

przypadków było niepotwierdzonych.  Trzy kontrole  w ubiegłym roku były w zą umowę z 

zakładem w Lubawie i tam odpady wywożone są do utylizacji. Reagujemy na wszelkie 

informacje. Wszelkie zgłoszenia będą sprawdzane.  

Radna – Lilia Karczyńska 

Od kominiarza uzyskałam informację, że ludzie sporadycznie czyszczą kominy i stąd takie 

zadymienie jak palą węglem. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego- Józef Blank 

- odnośnie kominów ustawowo nie możemy nikogo zmuszać. Niektórzy czyszczą raz do roku, 

- dziury w nawierzchni ul. Brzozowej będą naprawione w tym tygodniu, a asfalty w połowie 

kwietnia br. Mamy zdiagnozowane ubytki powstałe w okresie zimowym. Na niektórych 

ulicach będą odtwarzane nawierzchnie. Planowana jest naprawa nawierzchni ul. Kolejowej, 

łuk łącznie z zakładką ulicy. To samo ul. Kościuszki od 3 Maja do końca wraz z chodnikiem. 

Są środki na to zabezpieczone, 

- kosz na odpady zostanie w tym tygodniu ustawiony, 

- zainteresowane służby są zorientowane kto odpowiada za zwierzynę. W gablotach zostaną 

zamieszczone ogłoszenia. 

 Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego  - Damian Artuszewski 

- odnośnie rozbiórki wiaty na targowisku w dalszej kolejności planowana jest poprawa 

nawierzchni dla osób handlujących i kupujących. Nastąpi naprawa nawierzchni przy 

zastosowaniu kruszywa, a za 2-3 lata ułożenie kostki betonowej lub płyt betonowych i 

odwodnienie. Wszystko jest w trakcie. Teren po rozebranej wiacie bardzo dobrze sprawdza 

się jako parking. 

Ad. pkt 21 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 
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Marcin Deja zamknął obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej                 

Zofia Wilbrandt                                                                                     Marcin Deja                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

 

 

 

                                    

 

 

 

 

 

 

 

 


